

kita kerana yang demikian itu keadaannya sudah terang sebagai sayang dan hanya seperkara sahaja yang patut diperhati dan di tilik dengan saksama iaitu hendaklah di mana-mana tempat jua diadakan didikan akhlak untuk mengawal daripada bencana itu lebih merebak lagi.

Sesuatu umat tidak akan dapat tegap berdiri kalau akhlaknya runtuh. Sesuatu umat tidak akan dapat bangkit sekiranya ia tidak mendirikan akhlak mereka. Dengan sebab itu jika sekiranya kita hendak maju dan utama sebagai suatu bangsa Melayu yang beragama Islam maka langkah yang pertama ialah memperbaiki akhlak bukannya mengalakkan jalan-jalan yang akan meruntuhkan lagi akhlak seperti yang dilakukan oleh kebanyakan pertubuhan-pertubuhan di Semenanjung Tanah Melayu hari ini.

Terdengar-dengar di telinga kita kalau ada sesuatu pekerjaan umpamanya seorang gadis diminta berlakon mengambil bahagian di dalam sandiwara untuk drama umpamanya ditegah oleh ibunya atau ayahnya atau pun oleh saudaranya maka ia memandang tegahan itu sebagai suatu galakan bekerja kerana bangsa tetapi si gadis itu lupa bahawa dalam keadaan bersandiwara itu kerap kali terjadi membawa punca kerosakan akhlaknya yang juga akan merosakkan mutu dan taraf bangsa itu sebabnya lain tidak tertiru-tiru kepada kehidupan, pergaulan dan cara-cara yang ditanam oleh Barat yang bolehlah dikatakan tidak mempunyai akhlak yang sempurna lagi. Dengan itu maka adalah mendidik akhlak itu wajib diadakan bukannya sahaja oleh pihak kerajaan tetapi juga oleh persekutuan-persekutuan yang berniat hendak meninggikan mutu bangsanya.

* * *

MENGINGGERISKAN MELAYU

Orang-orang Islam sekarang sedih bahawa kedudukan sekolah-sekolah Melayu di Singapura dengan pengajaran-pengajaran yang ada sekarang iaitu dengan memberi terlampau sangat sedikit kepada pengajaran-pengajaran

Melayu di sekolah Melayu itu adalah membawa suatu corak yang ditujukan, sebagaimana yang disebut oleh Al-Fatih Akhir, hendak menginggeriskan orang-orang Melayu.

Langkah-langkah ini nampaknya ditanam kepada anak-anak kita untuk menghidupkan benih membelakangkan kebudayaan sendiri dan memeluk kebudayaan lain – seolah-olahnya ini suatu langkah untuk mempengaruhi jiwa orang-orang kita yang sekarang di dalam keadaan pancaroba, dikatakan beragama Islam tetapi tidak mengikut aturan dan perintah-perintahnya dan dengan sebab itu adakah yang sedemikian ini ditaja sampai nanti orang-orang kita akan lengah dengan kebudayaannya dan dengan sendirinya hidupnya sebagai orang yang tidak beragama?

Langkah yang sedemikian ini, menurut pandangan kita adalah suatu langkah yang sangat merbahaya bukannya sahaja ke atas orang-orang Melayu, tetapi juga ke atas kerajaan oleh kerana bukti-buktinya yang nyata bahawa dengan tidak adanya didikan yang berbau baka ke-Islaman mereka yang asal itu akan menjadikan mereka orang yang tidak beragama dan dengan mudah juga akan terpengaruh dengan anasir yang memusuhi semua agama sebagaimana riak-riaknya yang kita dapat lihat hari ini bahawa telah timbul di dalam lingkungan orang-orang Melayu yang digelar “mulhid” yang kesudahannya bukan sahaja ia membenci kepada agama bahkan bercita-cita merosakkan kedudukan kerajaan di negeri ini. Sebab itu sepatutnya sebelum langkah-langkah yang dijalankan oleh kerajaan itu difikir lebih dahulu bentuk-bentuk perubahan itu untuk masa yang akan datang.

Hal yang demikian ini sekalipun orang-orang Islam diam tetapi tidaklah bermakna diam mereka itu menyetujui segala langkah yang ditujukan dan ke mana hala yang dibawa oleh pentadbiran yang di pandang mereka yang nampaknya akan merosakkan bukannya sahaja taraf kebudayaannya tetapi juga akan menjauhkan mereka itu daripada berdamping atau hampir kepada kerajaan adanya.